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Aika  25.9.2012 
 
Paikka  Rakennusvirasto 
  kokoushuoneet Malmi-Puistola, 1. krs 
  Kasarmikatu 21 
 
Paikalla  Pekka Sauri, Apulaiskaupunginjohtaja, klo 10.25 lähtien 

Raimo K. Saarinen, Rakennusvirasto, pj 
Timo Lehtonen, Vammaisneuvosto 

  Irmeli Grundström, Kiinteistövirasto 
  Seidi Kivisyrjä, Asuntotuotantotoimisto 
  Jussi Heinämies, Yleisten töiden lautakunta 
  Katariina Baarman, Kaupunkisuunnitteluvirasto 

 Artturi Lähdetie, Helsingin liikennelaitos 
  Reija Lampinen, Sosiaalivirasto 
  Hannu Pyykönen, Rakennusvalvontavirasto 

Ritva Rautio, Vanhusneuvosto 
Marketta Savelainen, Opetusvirasto 
Pirjo Sipiläinen, Terveyskeskus 

  Anu Turunen, Talous- ja suunnittelukeskus 
  Mervi Vatanen, Helsingin seudun liikenne – kuntayhtymä 
  Pirjo Tujula, Projektinjohtaja, esteettömyys, sihteeri 
  Miia Hellqvist, Rakennusvirasto, pöytäkirjan laatija 
 
 

1. Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi sen päätösvaltaiseksi. 
 

2. Osallistujat esittäytyivät. 
 
3. Projektipäällikkö Mirjam Heikkinen Talous- ja suunnittelukeskuksesta esitteli palvelu-

kartan esteettömyysosion. Heikkinen toivoi kokouksen osallistujien ja heidän edusta-
miensa tahojen tutustuvan palvelukarttaan (http://www.hel.fi/palvelukartta/) ja antavan 
siitä palautetta Talous- ja suunnittelukeskukseen. Palvelukarttaa kehitetään siitä saa-
dun palautteen pohjalta.  

 
Palvelukarttaan liittyen:  
- Keskusteltiin siitä, miten esteettömyystietokannasta saatavaa tilastotietoa voisi 

hyödyntää ja esitettiin, että asiantuntijoiden osaamista voisi käyttää kartoitettaessa 
sitä, mitä tilastotietoa tietokannasta halutaan nostaa esiin ja millaisella tavalla.   

- Todettiin, että palvelukartta ei vastaa näkövammaisten tarpeita ja että sitä pitää 
siltä osin kehittää.  

- Todettiin, että yhteistyötä eri tiedontarjoajatahojen kanssa on hyvä jatkaa. Tietoja 
saadaan yhteistyötahoilta, kuten valtiolta ja yksityisiltä palveluntuottajilta. Raken-
nusviraston vastuulla olevia, meneillään olevia katutöitä voi myös luontevasti päi-
vittää palvelukarttaan.  

http://www.hel.fi/palvelukartta/
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- Ehdotettiin raportointia esteettömyysasioiden seurantavälineeksi ja kannatettiin 
ideaa siitä, että Talous- ja suunnittelukeskus toimittaisi ja päivittäisi kyseisiä ra-
portteja. Sekä raporteista että muista lähteistä saatavaa tietoa voisi käyttää esi-
merkiksi priorisointiin ja korjaustoimien tarpeen paikallistamiseen. 

- Tilannetiedot Kiinteistöviraston peruskorjauskohteissa tehtävistä korjaustöistä ja 
niiden vaiheesta on tärkeää pitää ajan tasalla. Tässä Talous- ja suunnittelukes-
kuksen ja Kiinteistöviraston välinen yhteistyö on keskeistä.  

- Sovittiin, että palvelukartasta tehdään yleisesite, koska ikäihmisten näkökulmasta 
kirjallisessa muodossa oleva informaatio on helpommin savutettavissa. Tätä esi-
tettä jaetaan vanhusten palvelupisteisiin. Mirjam Heikkinen vie asiaa eteenpäin. 

- Todettiin, että myös mobiilisovellusta on tärkeä kehittää. 
 

4. Esityslista hyväksyttiin kohtaan 9. tehdyn lisäyksen ”muut asiat” jälkeen.  
 

5. Keskusteltiin kaupungin esteettömyyslinjausten tilanteesta kaupunginhallituksen käsit-
telyssä.  
- Anu Turunen kertoi, että Talous- ja suunnittelukeskuksen lausunto asiasta on val-

mistumassa.  
- Pekka Sauri totesi, että asia on tärkeä ja piti tässä vaiheessa olennaisena sen no-

peaa etenemistä. Jatkossa on lisäksi tärkeää, että asianosaiset pidetään tiedotta-
malla ajan tasalla tämän tyyppisten prosessien etenemisen vaiheista.  

- Toivottiin asian etenevän myös siksi, että vuoden 2013 alussa aloittava uusi es-
teettömyysasioiden neuvottelukunta pääsisi työskentelyssään hyvään alkuun.  

 
6.  Käytiin läpi esteettömyystarkastelun tilannetta Myllypuron terveysasemalla.  

- Todettiin, että tilojen tarkastus kannattaa siirtää 2-3 kk päähän, koska joitakin koh-
teita korjataan vielä. 

- Esitettiin, että esteettömyystarkasteluun osallistuvat kaikki keskeiset käyttäjäryh-
mät, jotta siitä saadaan mahdollisimman kattava.   

- Esitettiin, että tarkastuksen yhteydessä laaditaan yhteistyössä eri käyttäjäryhmien 
ja toimijatahojen (vanhusten, vammaisten sekä tila- ja terveyskeskuksen edusta-
jien) kanssa esteettömyystarkastelun suorittamisohje, jota voidaan hyödyntää tu-
levissa tarkasteluissa.  
 

7. Käsiteltiin esteettömyysasioiden neuvottelukuntaan kuuluvien hallintokuntien esteet-
tömyystyötä 2012 ja hallintokuntien seurattavaa esimerkkihanketta vuonna 2012. 
- Ehdotettiin Myllypuron terveysasemaa tämän vuoden Tilakeskuksen ja Terveys-

keskuksen esimerkkihankkeeksi ja todettiin, että hankkeen etenemistä voisi seura-
ta tämän neuvottelukunnan toimesta sen kokoontumisissa.  

- Keskusteltiin yhteistyöhankkeiden mahdollisuudesta ja tarpeesta esteettömyysky-
symysten työstämisessä. Esimerkkinä konkreettisesta työstettävästä asiasta mai-
nittiin mm. pyöräparkit, jotka ovat erityisesti näkövammaisten kannalta esteettö-
myyskysymys. Todettiin, että neuvottelukuntaan voi tuoda yhteistyöhankeasioita 
esimerkkeinä ja yhteenvetoina. Lisäksi todettiin, että seuraavan kokouksen asialis-
talle voisi nostaa katsauksia hyvässä vaiheessa olevista hankkeista tai esimerkki-
kohteista.  
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8. Keskusteltiin liikkumisesteisten pysäköintipaikoista 

- Todettiin, että asemakaavassa ei määritellä liikkumisesteisten pysäköintipaikkoja. 
Rakennustieto (RT 09-10884) -korteissa on määrittely asuntoalueilla 1/30kpl ja 
muilla alueilla 1kpl/50 autopaikkaa.  

- Todettiin, että pysäköintipolitiikkaselvityksen yhteydessä ei toistaiseksi ole keskus-
teltu kyseisestä asiasta, mutta se voidaan ottaa esille ja välittää työryhmälle es-
teettömyysasioiden neuvottelukunnan terveiset. 

- Todettiin, että liikkumisesteisten pysäköintipaikat olisi hyvä saada mukaan myös 
palvelukarttaan. 

 
9. Muut asiat ja seuraava kokous 

 
- Pirjo Sipiläinen esitti seuraavan korjauksen edellisen kokouksen muistion kohtaan 

8. Tarveselvitysten laajuus esteettömyyden näkökulmasta: ”Toiminnallisen tarve-
selvityksen tekee käyttäjähallintokunta. Teknisen tarveselvityksen toiminnallisen 
osan tekee puolestaan kyseinen käyttäjähallintokunta, kuten esimerkiksi Terveys-
keskus ja teknisestä osasta vastaa Tilakeskus.”  

- Timo Lehtonen otti esiin seuraavaa: 
1) Kaduilla pidettävien mainostelineiden ja ulkomainosten sijoittelusta puuttuu sitä 

ohjaava linjaus. Linjaus olisi hyvä saada, koska kyseiset telineet haittaavat esi-
merkiksi näkövammaisten ja pyörätuolilla kulkevien liikkumista.  
 

Jussi Heinämies ehdotti, että Rakennusvirastossa tekeillä olevaa, ulko-
mainontaan liittyvää ehdotusta paremmista käytännöistä voisi käsitellä 
esimerkiksi seuraavassa esteettömyysasioiden neuvottelukunnan kokouk-
sessa. 
 
Todettiin, että rakennusvirastossa on myös esteettömyysryhmä, jossa ky-
seistä asiaa on alustavasti käsitelty. 

 
2) Raitiovaunuihin ja busseihin tarvitaan pysäkkikuulutukset (sekä teksti että ääni) 

helpottamaan esimerkiksi näkövammaisten ja vanhusten liikkumista.  
 

Mervi Vatanen totesi, että pysäkkikuulutukset ovat tulossa, mutta tarkka 
aikataulu ei vielä ole selvillä. 
 
Pekka Sauri lupasi ottaa asian esille myös HSL:n hallituksessa. 
 

- Seuraava kokous on 26.11. klo 13–15 joko Rakennusviraston kokoushuoneissa 
Malmi-Puistola tai Myllypuron uudella terveysasemalla. Pirjo Sipiläinen lupasi sel-
vittää, onko Myllypurossa tuolloin mahdollista tavata. Paikka ilmoitetaan viimeis-
tään kokouskutsun lähettämisen yhteydessä marraskuun alussa.  

 
 

10. Puheenjohtaja päätti kokouksen n. klo 11.45 
 


